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Utdragsbestyrkande: 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 21 mars 2022

Tid Klockan 17:00 – 18.55

Plats Sessionssalen i kommunalhuset. 

Beslutande Se bifogade uppropslistor

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare

Malak Guirguis (KD), Charlotte Björkman (HP), Tomas Henriksson (S), Bo 

Adolfsson (SD) och Jan Hermansson (-)

Utses att justera Lars Björkman (HP) och Anders Lönroth (MP)

Justeringens tid Måndag den 28 mars 2022 Paragrafer 1-24 

Underskrifter 

Fredrik Zethræus
Sekreterare 

Erik Ottoson (M) 
Ordförande 

Lars Björkman (HP) Anders Lönroth (MP) 
Justerare Justerare 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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         TILLKÄNNAGIVANDE 
   
         Beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap, 13 § kommunallagen. 
  
         Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2022-03-21 har beslut fattats i följande kommunala föreskrift: 
  
         * Regler för föreningsbidrag i Huddinge kommun (HKF 8020) 
         * Reglemente för klimat- och stadsmiljönämnden (HKF 4100) 
         * Reglemente för kultur- och fritidsnämnden (HKF 8000) 
         * Reglemente för socialnämnden (HKF 7000) 
         * Reglemente för vård- och omsorgsnämnden (HKF 7500) 
         * Reglemente för kommunstyrelsen (HKF 9200) 
         * Reglemente för trygghets- och delaktighetsberedningen (HKF 9220) 

 

 

 

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 21 mars 2022 

Protokollet har justerats den  28 mars 2022 

Anslaget sattes upp den 29 mars 2022 

Anslaget tas ner den 21 april  

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  20 april  

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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 SPALT I 21 mars 2022 

30 ledamöter    

  

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

1.  Sara Heelge Vikmång (S)         

2.   Daniel Dronjak (M)         

3.  Arnold Boström (SD)         

4.  Rasmus Lenefors (S)         

5.  Christina Eklund (M)         

6.  Nujin Alacabek (V)         

7.  Malin Danielsson (L), träder in klockan 
18:24 

§§ 1-12 Petra Nilsson (L), §§ 1-12       

8.  Eeva Laine (S)         

9.  Jelena Drenjanin (M)         

10.  Christian Ottosson (C)         

11.  Anders Lönroth (MP)         

12.  Ingalill Söderberg (DP)         

13.  Mats Arkhem (SD)         

14.  Göran Hallberg (S)         

15.  Erik Ottoson (M)         

16.  Gorges Barkho (KD)         

17.  Niklas Bougt (V)         

18.  Marie Fors (S)         

19.  Eva Carlsson-Paulsén (M)         

20.  Lars Björkman (HP)         

21.  Pran Malhotra (S)         

22.  Martin Nigals (SD)         

23.  Love Bergström (M) Samtliga Diana Molinsky       

24.  Bo Källström (L)         

25.  Shewen Nysmed (S)         

26.  Karin Adolfsson (C) Samtliga Lars-Göran Sander (C)       

27.  Gunilla Helmerson (M), träder in klockan 
18:24 

§§ 1-12 Hampus Holmgren (M), §§ 1-12       

28.  Carina Sundström (MP), träder in klockan 
17:23 

§§ 1-4 Louise Rollins (MP), §§ 1-4       

29.  Sonia Benavente (V) Samtliga -       

30.  Aza Cheragwandi (S)         

Summa spalt I   
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SPALT II 21 mars 2022 

31 ledamöter 

 

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

31. Leif Dyrvall (DP) Samtliga Marcus Jillehed (DP)       

32.  Ann Clewett (-) Samtliga Annika Boström (SD)       

33.  Peter Höög (M)         

34.  Ann-Marie Högberg (S)         

35.  Jennifer Lind (M)         

36.  Claes Thim (S) Samtliga Sara Holmgren (S)       

37.  Karl Henriksson (KD)          

38.  Sofia Knutz (L) Samtliga Tove Madsen (L)       

39.  Sven Pernils (SD)         

40.  Patrik Rahm (M) Samtliga Ingemar Syring (M)       

41.  Olov Hamilton (V)         

42.  Anneli Sjöberg (S)         

43.  Claes-Johan Bonde (M)         

44.  Henrik Juhlin (C)         

45.  Yossi Sigal (S)         

46.  Anders Abel (MP) Samtliga §§ 1-4, Vakant, 
Louise Rollins (MP), §§ 5-24  

      

47.  Kennet Bergh (M)         

48.  John Clewett (-) Samtliga Malena Karanovic       

49.  Kamile Ünver (S) Samtliga Marzieh Amiri       

50.  Patrik Willingstam (DP)         

51.  Britt Björneke (V)         

52.  Mats Österholm (M)         

53.  Erling Karlsson (S)         

54.  Robert Andersson (HP)         

55.  Chris Smith (L)          

56.  Björn Karlsson (M) Samtliga Harald Bergh (M)       

57.  Margareta Vikgren (S)         

58.  Gerhard Miksche (SD) Samtliga Rolf Lindberg (SD)       

59.  Linda von Fircks (M) Samtliga  Cecilia Sundberg (M)       

60.  Fredrik Fjällström (S)         

61. Tomas Selin (C)         

Summa spalt II   

SUMMA hela fullm.   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 1   

    

Diarienummer KS-2022/77.901    

 

 

 

Anmälan av ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet: 

1. Claes-Johan Bonde (M) är ny ledamot i kommunfullmäktige sedan den 1 mars 

2022. 

2. Linda von Fircks (M) är ny ledamot i kommunfullmäktige sedan den 1 mars 2022. 

3. Jonas Sindahl (M) är ny ersättare i kommunfullmäktige sedan den 1 mars 2022. 

4. Andreas Lindgren (M) är ny ersättare i kommunfullmäktige sedan den 1 mars 

2022. 

5. Louise Rollins (MP) är ny ersättare i kommunfullmäktige sedan den 1 mars 2022. 

 

Sammanfattning 

Ordföranden anmäler protokoll från Länsstyrelsen i Stockholm med följande innehåll: 

Claes-Johan Bonde (M) utses till  ny ledamot i kommunfullmäktige från och med den 

1 mars 2022 till och med den 14 oktober 2022 efter Caroline Örtholm (M). 

Linda von Fircks (M) utses till ny ledamot i kommunfullmäktige från och med den 1 

mars 2022 till och med den 14 oktober 2022 efter Nicolas Holst (M). 

Jonas Sindahl (M) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från och med den 1 

mars till och med den 14 oktober 2022 efter Claes Johan Bonde (M). 

Andreas Lindgren (M) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från och med den 

1 mars 2022 till och med den 14 oktober 2022 efter Linda von Fircks (M) 

Louise Rollins (MP) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från och med den 1 

mars 2022 till och med den 14 oktober 2022 efter Jan Olof Bodén (MP). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 2   

    

    

 

 

 

Beslut rörande inlämnade frågor  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

De inlämnade frågorna från Rasmus Lenefors (S), Eeva Laine (S) och Sara Heelge 

Vikmång (S) som inkommit till dagens sammanträde i kommunfullmäktige får 

ställas.  

 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit tre frågor: 

 

* Fråga ställd av Rasmus Lenefors (S) till kultur och fritidsnämndens ordförande Bo 

Källström (L) om bibliotekens roll i flyktingmottagandet. 

 

* Fråga ställd av Eeva Laine (S) till förskolenämndens ordförande Tomas Selin (C) 

om kommunens beredskap för förskoleplatser med anledning av flyktingmottagandet 

från Ukraina. 

 

* Fråga ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till grundskolenämndens ordförande 

Jelena Drenjanin (M) om Huddinges beredskap för skolplatser och 

modersmålsundervisning med anledning av flyktingmottagandet från Ukraina. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 3   

    

    

 

 

 

Svar på nya frågor  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

De inlämnade frågorna från Rasmus Lenefors (S), Eeva Laine (S) och Sara Heelge 

Vikmång (S) behandlas under respektive paragraf fyra, fem och sex i protokollet.  

 

Sammanfattning 

De inlämnade frågorna föreslås hanteras under respektive paragraf fyra, fem och sex i 

protokollet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 4   

    
Diarienummer KS-2022/758.681    

 

 

 

Fråga ställd av Rasmus Lenefors (S) till kultur och 
fritidsnämndens ordförande Bo Källström (L) om bibliotekens 
roll i flyktingmottagandet   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan från Rasmus Lenefors (S) anses besvarad.  

 

Sammanfattning 

Bo Källström (L) kultur- och fritidsnämndens ordförande, anför som svar på frågan 

från Rasmus Lenefors (S) följande: 

Herr ordförande, Rasmus, övriga ledamöter samt åhörare i när och fjärren. 

Tack för frågan, Rasmus. Du frågar om biblioteken ingår i kommunens beredskap för 

ett ökat flyktingmottagande, gällande exempelvis bemanning och utbud för fler och 

nya användare, och utifrån bibliotekens roll att tillgängliggöra samhällsinformation? 

Jag är glad att kunna svara ja på dina undringar. Det är helt riktigt att folkbiblioteken 

ska prioritera dessa målgruppers behov och att biblioteken är viktiga platser för de 

berörda målgrupperna. Bibliotek finns i hela världen, i stort sett alla har en relation 

till dem och de röner generellt ett stort förtroende. De utgör för många nyanlända med 

erfarenheter av flykt en väldigt tidig kontakt med det svenska samhället. 

Sedan ett antal år tillbaka erbjuder biblioteken i Huddinge tillgång till bibliotekskort 

även för den som inte kan uppvisa fullständiga identitetshandlingar, för att så många 

som möjligt, ska kunna få full tillgång till bibliotekens utbud och tjänster. Nu utökas 

dessutom tillgången till ukrainskspråkiga och ryskspråkiga medier, både för barn och 

vuxna, och det har beställts nya översättningar av informations- och 

kommunikationsmaterial. Därutöver gör vi löpande bedömningar för att se hur vi bäst 

nyttjar befintliga resurser utifrån att förutsättningar förändras. 

Biblioteken har pekats ut som samhällsviktig verksamhet i kommungemensamma 

risk- och sårbarhetsanalyser. Bibliotekens roll och vikt vid kris är därmed centralt 

beslutad. Detta innebär att biblioteken identifierats som viktiga lokaler för 

informationsspridning, att samlas på och som uppsamlingsplatser vid kris. Och för att 

biblioteken ska kunna fullgöra dessa uppdrag kan resursfrågor komma att 

aktualiseras. 

Våra bibliotek är med andra ord redo, och bibliotekspersonalen är snabbfotade och 

kommer att möta upp behoven. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 5   

    
Diarienummer KS-2022/756.641    

 

 

 

Fråga ställd av Eeva Laine (S) till förskolenämndens 
ordförande Tomas Selin (C) om kommunens beredskap för 
förskoleplatser med anledning av flyktingmottagandet från 
Ukraina   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan från Eeva Laine (S) anses besvarad.  

 

Sammanfattning 

Tomas Selin (C), förskolenämndens ordförande, anför som svar på frågan från Eeva 

Laine (S) följande: 

Huddinge ska göra vårt yttersta för att skapa en trygg miljö för de flyktingar som nu 

kommer från Ukraina, särskilt för de barn som behöver få ett sammanhang i Sverige. 

Hittills är det oklart vilka behov som finns hos de som kommer och genom 

Samverkan i Stockholmsregionen har Barn- och utbildningsförvaltningen (BUF) ännu 

inte fått några uppgifter om hur många barn som kan tänkas komma eller att familjer 

önskar plats i förskola. 

Arbetsgrupper finns inrättade för att bygga upp beredskap både vad gäller placering 

och annan scenarioplanering. 

Huddinge kommun har ett politiskt mål om minskade barngrupper, men om vi för att 

kunna hantera en kris istället räknar på barngrupper om 20 barn ser vi att det skulle 

finnas en kapacitet att tillskapa ytterligare ca 500 förskoleplatser. Skulle det göras en 

bedömning att vissa av förskolans lokaler behövs för att omhänderta mottagandet 

minskar kapaciteten. I befintlig organisation klarar vi av att erbjuda en trygg miljö för 

ett antal fler barn, men för att tillskapa hundratals nya platser behövs ett mer intensivt 

rekryteringsarbete påbörjas. BUF har ett välfungerande samarbete med fristående 

förskolor i kommunen, något som är särskilt viktigt om vi med kort varsel behöver 

tillskapa ytterligare platser i Huddinges förskolor. 

På BUF finns stöd för att konsultera hur vi ska organisera mottagande och 

undervisning. På familjecentralerna finns kuratorsresurser som kan stötta 

verksamheten vid behov. 

Inom grundskolan finns modersmålsresurser och där försöker förvaltningen nu att 

förstärka ytterligare. Ännu finns ingen lösning för förskolan, men utgångspunkten är 

att lösa det genom samverkan med grundskolan. 

Även pedagogerna i Öppna förskolan har börjat förbereda sig på hur de kan vara 

behjälpliga för att stötta upp. 

Sammantaget är min bedömning att det finns en beredskap, och att planering kring 

olika scenarios är påbörjad. Men det råder ännu osäkerhet om i vilken form stöd 
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kommer behövas för att kunna skapa en trygg plats för de barn och föräldrar som 

kommer till Huddinge. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 6   

    
Diarienummer KS-2022/755.602    

 

 

 

Fråga ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till 
grundskolenämndens ordförande Jelena Drenjanin (M) om 
Huddinges beredskap för skolplatser och 
modersmålsundervisning med anledning av 
flyktingmottagandet från Ukraina   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan från Sara Heelge Vikmång (S) anses besvarad.  

 

Sammanfattning 

Jelena Drenjaning, grundskolenämndens ordförande, anför som svar på frågan från 

Sara Heelge Vikmång (S) följande: 

Ordförande, ledamöter och Sara 

Sara, när du skrev det här så var det tre miljoner flyktingar. Jag satt i europarådet idag 

och ukrainarna säger att det är fyra miljoner flyktingar på flykt. Hur förbereder vi oss 

för ett krig som pågår i Europa med ett scenario som vi inte ens någonsin hade kunnat 

föreställa oss? I det lilla Huddinge i det stora sammanhanget så gör vi vad vi kan. Vi 

har arbetsgrupper inrättade på BUF, både centralt och ute i verksamheterna som står 

redo att agera. Vi har möten med Stockholmsregionen och man har som tidigare 

nämnts ingen information om hur många som kan tänkas komma men vi har 

arbetsgrupper som arbetar med olika scenarier och då gäller det framför allt 

placeringar. Vi har idag på modersmålsenheten en lärare som arbetar 70 procent men 

som kommer att gå upp till 100 procent och vi har även diskussioner med en 

ytterligare person som kan arbeta 100 procent i den här första situationen som vi vet 

väldigt lite om. Vi har inte fått så många barn placerade ännu och det är några veckor 

kvar på den här terminen. När det gäller mottagandet så kan också 

modersmålsenheten använda sina lokaler/resurser för att starta något som heter 

mottagningsgrupper där vi bland annat sköter kartläggning och undervisning de två 

första månaderna innan eleverna får en ordinarie skolplacering. Vi ser över vilken 

kapacitet vi har och då är det så att det är många ombyggnationer, tillfälliga 

skolplatser och annat så vi tror att från augusti kan ha 1000 lediga platser när nya 

byggnader tas i drift. Sen beror det på hur vi använder paviljonger och annat och här 

får vi bevaka att vi inte släpper iväg det vi hade tänkt släppa iväg. Vad ska jag säga? 

Vi gör vad vi kan i en situation när varken regeringen eller andra institutioner vet vad 

som komma skall. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 7   

    

    

 

 

 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

De två interpellationerna från Nujin Alacabek (V) får ställas.  

 

Sammanfattning 

Inför dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit en ny 

interpellation:  

 

* Interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till grundskolenämndens ordförande 

Jelena Drenjanin (M) gällande modersmålsundervisningen i Huddinge kommun.  

 

Den tidigare interpellationen ställd av Nujin Alacabek (V) till socialnämndens 

ordförande Eva Carlsson-Paulsén (M) rörande vräkningar av barnfamiljer som utgick 

vid kommunfullmäktiges sammanträde den 14 februari 2022 hanteras vid dagens 

sammanträde i kommunfullmäktige.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 8   

    
Diarienummer KS-2022/516.110    

 

 

 

Svar på interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till 
grundskolenämndens ordförande Jelena Drenjanin (M) 
gällande modersmålsundervisningen i Huddinge kommun  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen om modersmålsundervisningen i Huddinge kommun anses besvarad.  

 

Sammanfattning 

Som svar på interpellationen från Nujin Alacabek (V) hänvisar Jelena Drenjanin (M) 

till sitt utskickade svar (se bilaga till protokollet).  

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

Efter svaret getts yttrar sig Jelena Drenjanin (M), Nujin Alacabek (V) och Louise 

Rollins (MP).  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar fullmäktige om interpellationen om modersmålsundervisningen i 

Huddinge kommun anses besvarad och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 9   

    
Diarienummer KS-2022/517.110    

 

 

 

Svar på interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till 
socialnämndens ordförande Eva Carlsson-Paulsén (M) 
rörande vräkningar av barnfamiljer  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen rörande vräkningar av barnfamiljer anses besvarad  

 

Sammanfattning 

Utifrån § 35 i kommunfullmäktiges arbetsordning hänvisar socialnämndens 

ordförande Eva Carlsson-Paulsén (M) till Hampus Holmgren (M), ordförande 

gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden, för svar på interpellationen.  

 

Som svar på interpellationen från Nujin Alacabek (V) hänvisar Hampus Holmgren 

(M) till sitt utskickade svar (se bilaga till protokollet).  

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

Efter att svaret getts yttrar sig Hampus Holmgren (M), Nujin Alacabek (V) och 

Anneli Sjöberg (S).  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar kommunfullmäktige om interpellationen rörande vräkningar av 

barnfamiljer anses besvarad och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 10   

    
Diarienummer KS-2022/513.118    

 

 

 

Information från kommunrevisionen  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige har tagit del av informationen från kommunrevisionen.  

 

Sammanfattning 

Vid dagens sammanträde i kommunfullmäktige föreligger följande information från 

kommunrevisionen: 

 

* Granskningsrapport för år 2021 – Huddinge Samhällsfastigheter AB. 

 

 * Granskningsrapport för år 2021 – EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB. 

 

 * Revisionsskrivelse – Styrelse och VD i SRV Återvinning AB – granskning av 

bolagets styrning och uppföljning av miljö- och klimatarbetet. 

 

 * Granskningsrapport för år 2021 – SRV Återvinning AB. 

  

 * Granskningsrapport för år 2021 – Södertörns Energi AB. 

 

 * Granskningsrapport för år 2021 – Söderenergi AB. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 11   

    

    

 

 

 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar att någon statistikrapport inte föreligger.  

 

Sammanfattning 

Vid dagens sammanträde i kommunfullmäktige föreligger ingen statistikrapport.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige noterar att någon statistikrapport inte 

föreligger och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 12   

    
Diarienummer KS-2018/266.312    

 

 

 

Utvecklingsplan för Vårby - godkännande  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Utvecklingsplan för Vårby godkänns enligt kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 19 januari 2022 med tillhörande bilagor. 

 

Sammanfattning 

Våren 2018 fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att upprätta ett förslag till 

utvecklingsplan för Vårby kommundel (KS 2018/266). Under våren 2021 

genomfördes samråd kring ett planförslag och efter bearbetning finns nu ett slutligt 

planförslag framtaget. 

Planen fyller glappet mellan översiktsplan och detaljplan och ska vara vägledande för 

utvecklingen av Vårby med syfte att visa önskad utveckling fram till 2050 eller 

längre. Utvecklingsplanen bygger på en visionsstyrd planering med fyra bärande 

strategier och ett antal delstrategier som förhåller sig till övergripande styrdokument 

och principerna för hållbar utveckling. 

Utvecklingsplanens vision och strategier har också konkretiserats i en fysisk målbild i 

form av en markanvändningskarta för områdets framtida utveckling. Den största 

andelen nytillskott av bebyggelse föreslås i centrumkärnorna, Vårby gård och Vårby 

Haga (Haga i Vårby). Här blir också bebyggelsens täthet som högst. Inom 

utvecklingsplanen finns potential för ca 6700 nya bostäder, varav planering redan 

pågår för ca 2000. 

Planen kommer att vara ett viktigt stöd i kommunens fortsatta arbete med att utveckla 

Vårby. Både som vägledande dokument i dialog med aktörer och för kommande nya 

projekt. Utvecklingsplanen är liksom kommunens översiktsplan inte juridiskt 

bindande men vägledande för efterföljande detaljplanplanering. Planen bedöms ge ett 

positivt överskott för kommunen i sin helhet men utfallet kan variera över tid och 

exploateringsvinster behöver i vissa fall bekosta vissa kommunala investeringar. 

Utvecklingsplanen ska efter slutligt godkännande ses som en samlad och långsiktig 

helhetsbild av utvecklingen i Vårby. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Britt Björneke (V), Anders Lönroth 

(MP), Daniel Dronjak (M), Bo Källström (L), Christian Ottosson (C) och Karl 

Henriksson (KD).  

 

Sara Heelge Vikmång (S), Daniel Dronjak (M), Bo Källström, Christian Ottosson (C) 

yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Britt Björneke (V), Sara Heelge Vikmång (S) och Karl Henriksson (KD) lämnar 

varsin protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder och kommunala bolag 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 13   

    
Diarienummer KS-2021/2955.112    

 

 

 

Hemställan om att upphäva Riktlinjer för gymnasiestudier 
utomlands för Huddingeungdomar  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Riktlinjer för gymnasiestudier utomlands för Huddingeungdomar, som antogs av 

kommunfullmäktige 9 februari 2009, § 28, ska upphöra att gälla. 

2. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden bemyndigas besluta om riktlinjer för 

gymnasiestudier utomlands. 

3. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden ska, med stöd av 3 § andra stycket 

Reglemente för gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden (HKF 6100), fullgöra 

Huddinge kommuns frivilliga åtaganden i fråga om utlandsstudier. 

 

Sammanfattning 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden fullgör bland annat kommunens uppgifter 

enligt skollagen (2010:800) och annan författning inom utbildningsväsendet som 

ankommer på Huddinge kommun som huvudman för gymnasieskolan. Gymnasie- 

och arbetsmarknadsnämnden kan även fullgöra ytterligare uppgifter efter särskilt 

beslut från kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige beslutade den 9 februari 2009, 

§ 28, om riktlinjer för gymnasiestudier utomlands för Huddingeungdomar. Enligt 

kommunens riktlinjer för styrdokument, beslutade av fullmäktige den 18 mars 2019, 

ska riktlinjer upphävas eller revideras om de är inaktuella. Riktlinjer för 

gymnasiestudier utomlands för Huddingeungdomar är till viss del inaktuella och i 

behov av revidering. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar om att riktlinjer för gymnasiestudier utomlands för Huddingeungdomar ska 

upphöra att gälla, att gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden fortsättningsvis ska 

ansvara för kommunens frivilliga åtaganden om ersättning vid studier utomlands samt 

att nämnden bemyndigas besluta om nya riktlinjer för gymnasiestudier utomlands. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 14   

    
Diarienummer KS-2020/2751.112    

 

 

 

Revidering av regler för föreningsbidrag med mera i 
Huddinge kommun (HKF 8020) samt reglemente för klimat- 
och stadsmiljönämnden (HKF 4100)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Regler för föreningsbidrag i Huddinge kommun (HKF 8020) upphävs och ersätts 

med Riktlinjer för bidragsgivning i Huddinge kommun med den lydelse som framgår 

av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 21 januari 

2022. 

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt de bidragsgivande nämnderna att, i samråd med 

kommunstyrelsens förvaltning och utifrån riktlinjer för bidragsgivning i Huddinge 

kommun, upprätta kompletterande regler för bidragsgivning inom respektive 

verksamhetsområde. 

3. Reglemente för klimat- och stadsmiljönämnden (HKF 4100) ska ha den ändrade 

lydelse som framgår av bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 

daterat den 21 januari 2022. 

4. Reglemente för kultur- och fritidsnämnden (HKF 8000) ska ha den ändrade lydelse 

som framgår av bilaga 4 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 

den 21 januari 2022. 

5. Reglemente för socialnämnden (HKF 7000) ska ha den ändrade lydelse som 

framgår av bilaga 6 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 21 

januari 2022. 

6. Reglemente för vård- och omsorgsnämnden (HKF 7500) ska ha den ändrade 

lydelse som framgår av bilaga 8 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 

daterat den 21 januari 2022. 

7. Reglemente för kommunstyrelsen (HKF 9200) ska ha den ändrade lydelse som 

framgår av bilaga 10 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 

21 januari 2022. 

8. Reglemente för trygghets- och delaktighetsberedningen (HKF 9220) ska ha den 

ändrade lydelse som framgår av bilaga 12 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 21 januari 2022. 

 

Sammanfattning 

Klimat och stadsmiljönämnden hemställde den 15 januari 2020 om att 

kommunfullmäktige skulle fatta beslut om mindre redaktionella förändringar i regler 
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för föreningsbidrag med mera i Huddinge kommun (HKF 8020). Miljö- och 

bygglovsförvaltningen utarbetade i samråd med kommunstyrelsens förvaltning ett 

förslag till reviderat reglemente för klimat- och stadsmiljönämnden (HKF 4100) samt 

regler för föreningsbidrag med mera i Huddinge kommun (HKF 8020). Syftet var att 

tydliggöra att det rör sig om ett föreningsbidrag för miljöförbättrande insatser och inte 

en miljöfond dit pengar donerats för ett specifikt ändamål samt att tydliggöra att 

klimat- och stadsmiljönämnden ansvarar för att dela ut bidraget. 

Samtidigt har kultur- och fritidsnämnden förberett en hemställan om en större 

förändring av Regler för föreningsbidrag med mera i Huddinge kommun (HKF 8020) 

samt Regler för kommunens bidragsgivning till studieförbundens lokala 

organisationer (HKF 8130) i syfte att skärpa och tydliggöra regelverket för 

bidragsgivning. 

Regler för föreningsbidrag med mera i Huddinge kommun (HKF 8020) beslutades av 

kommunfullmäktige den 9 december 1992, § 315 och har därefter reviderats ett flertal 

gånger. Reglerna inleds med ett kortfattat syfte vilket följs av ett antal allmänna 

bestämmelser på både övergripande samt detaljerad nivå. Därefter följer de av 

fullmäktige beslutade bidragsformerna inom vilka fullmäktige reglerar syfte, 

bedömningskriterier, specialvillkor samt hur bidragen ska återrapporteras och 

redovisas. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att ”Regler för föreningsbidrag med mera i 

Huddinge kommun” (HKF 8020) ersätts med en av fullmäktige beslutad riktlinje för 

bidragsgivning samt nämndspecifika regler, vilka beslutas av respektive 

bidragsgivande nämnd. Den av kommunfullmäktige beslutade riktlinjen innehåller 

Huddinge kommuns övergripande syfte och allmänna nämndövergripande 

bestämmelser för bidragsgivning. Det nya styrdokumentet innehåller vidare riktlinjer 

för återrapportering och redovisning vilka ska kompletteras av nämndernas mer 

detaljerade regler och rutiner. 

Nämnderna åläggs således ett ansvar att upprätta, och till allmänheten kommunicera, 

nämnd- och bidragsspecifika regler utifrån den av fullmäktige beslutade riktlinjen. 

Nämndernas ska, i samråd med kommunstyrelsens förvaltning, i de fall det behövs 

besluta om kompletterande allmänna bestämmelser inom den bidragsgivande 

nämndens verksamhetsområde. 

Därutöver ska de bidragsgivande nämndernas styrdokument innehålla regler som 

fastställer bidragsformer, bedömningskriterier, allmänna samt bidragsspecifika villkor 

samt ansöknings- och redovisningsförfarande. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Bo Källström (L) som också yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Klimat- och stadsmiljönämnden 

Kultur- och fritidsnämnden 
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Socialnämnden 

Vård- och omsorgsnämnden 

HKF 4100 

HKF 7000 

HKF 7500 

HKF 8000 

HKF 9200 

HKF 9220 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 15   

    
Diarienummer KS-2022/101.104    

 

 

 

Uppföljning av Huddingeförslag 2020-2021  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Uppföljningen av Huddingeförslag för år 2021 godkänns. 

 

Sammanfattning 

Huddingeförslag är en form av e-förslag där boende i Huddinge kommun kan lämna 

förslag på webben. Invånarna i kommunen kan sedan rösta och kommentera förslagen 

under 90 dagar. De Huddingeförslag som efter 90 dagar samlat 100 eller fler röster 

överlämnas till ansvarig förvaltning/nämnd för ställningstagande. 

Uppföljningen innehåller statistik över totalt lämnade förslag, godkända/ej godkända 

förslag, förslag över 100 respektive under 100 röster, handläggningstider, utfall samt 

fördelningen av kön, ålder och bostadsområde för förslagsställarna. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att uppföljningen av Huddingeförslag för år 

2021 godkänns. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V), Ingalill Söderberg (DP) 

och Anders Lönroth (MP). 

 

Ingalill Söderberg (DP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S), Anders Lönroth (MP) och Nujin Alacabek (V) anmäler en 

gemensam protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 16   

    
Diarienummer KS-2022/77.901    

 

 

 

Befrielse från förtroendeuppdrag   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att befria följande personer från angivna uppdrag: 

  

 

 

 

 

2. Kommunfullmäktige konstaterar att Ann Clewett och John Clewett enligt 

personbevis från Skatteverket inte längre är valbara då de flyttat till en annan 

kommun och därmed inte är folkbokförda i Huddinge. Fullmäktige noterar därför att 

enligt Kommunallagen 4 kap 7§ upphör deras förtroendeuppdrag i Huddinge 

kommun i och med dagens fullmäktigesammanträde varför kommunfullmäktige 

beslutar att hos länsstyrelsen i Stockholm begära en ny sammanräkning. 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska besluta om befrielse från förtroendeuppdrag som är 

sammanställda i förvaltningens Val-PM.  

Maria Tiger Bodlund  (KD) Från och med 22 mars 2022 från uppdraget som 

ledamot i Gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämnden 

Alisher Mamazhanov (L) Från och med 1 mars 2022 från uppdraget som 

ersättare i Gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämnden 

Kjell Vingmyr (KD) Från och med 22 mars 2022 från uppdraget som 

ersättare i Valnämnden 

Alexandra Tzoka 

 

(M) Från och med 1 mars 2022 från uppdraget som 

ersättare i Gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämnden 

Tord Råberg (SD) Från och med 22 mars 2022 från uppdraget som 

ersättare i Förskolenämnden 

Linus From (SD) Från och med 22 mars 2022 från uppdraget som 

ersättare i Kultur- och fritidsnämnden 

Bo Adolfsson (SD) Från och med 22 mars 2022 från uppdraget som 

ledamot i Kultur- och fritidsnämnden 

Ulrika Wennberg (M) Från och med 1 augusti 2022 från uppdraget som 

kommunrevisor 

Ann Clewett (-) Från uppdraget som ledamot i 

kommunfullmäktige (tidigare (SD)) 

John Clewett (-) Från uppdraget som ledamot i 

kommunfullmäktige (tidigare (SD)) 
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Kommunfullmäktige konstaterar att Ann Clewett och John Clewett enligt personbevis 

från Skatteverket inte längre är valbara då de flyttat till en annan kommun och 

därmed inte är folkbokförda i Huddinge. Fullmäktige noterar därför att enligt 

Kommunallagen 4 kap 7§ upphör deras förtroendeuppdrag i Huddinge kommun i och 

med dagens fullmäktigesammanträde varför kommunfullmäktige beslutar att hos 

länsstyrelsen i Stockholm begära en ny sammanräkning. 

 
Beslutet ska skickas till 

Länsstyrelsen i Stockholm 

W3D3 

TROMAN 

Heroma 

Samtliga nämndsekreterare 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 17   

    
Diarienummer KS-2022/77.901    

 

 

 

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider: 

  

 

 

 

 

 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska besluta om val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar 

sammanställda i förvaltningens Val-PM. 

Ny ledamot och ersättare i Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden för 

perioden från och med 22 mars 2022 till och med den 31 december 2022 

Gorges Barkho (KD) Ny ledamot efter Maria Tiger Bodlund  

 

Lars-Erik Hilldoff (L) Ny ersättare efter Alisher Mamazhanov 

 

Nya ersättare i Bygglovs- och tillsynsnämnden för perioden 22 mars 2022 till och 

med den 31 december 2022 

Erik Tolf 

 

(L) Vakant 

Stefan Bergfors (SD) Vakant 

 

Ny ersättare i Förskolenämnden för perioden från och med 22 mars 2022 till och 

med 31 december 2022 

Ayda Farouh (SD) Ny ersättare efter Tord Råberg  

 

Ny ersättare i Valnämnden för perioden från och med 22 mars 2022 till och med 

den 31 december 2022 

Rolf Johansson (KD) Ny ersättare efter Kjell Vingmyr  

 

Ny ersättare i Vård- och omsorgsnämnden för perioden från och med 22 mars 

2022 till och med den 31 december 2022 

Ted Ekberg (SD) Vakant 

 

Ny ledamot och ersättare i Kultur- och fritidsnämnden från och med den 22 

mars 2022 till och med 31 december 2022 

Linus From (SD) Ny ledamot efter Bo Adolfsson 

 

Tord Råberg  (SD) Ny ersättare efter Linus From  
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Beslutet ska skickas till 

W3D3 

TROMAN 

Heroma 

Samtliga nämndsekreterare 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 18   

    
Diarienummer KS-2021/1449.119    

 

 

 

Ge alla barn och unga i Huddinge möjlighet till en aktiv fritid – 
Inrätta en fritidsbank - svar på motion väckt av Rasmus 
Lenefors (S), Fredrik Fjällström (S), Marzieh  Amiri (S), Eeva 
Laine (S) och Göran Hallberg (S)   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande, daterat den 19 januari 2022, anses motionen besvarad. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med relevanta nämnder utreda 

kommunens möjligheter att bistå civilsamhället i att erbjuda allmänheten utlåning av 

sport- och fritidsutrustning. Resultatet av utredningen ska återrapporteras till 

kommunfullmäktige under 2022. 

 

Sammanfattning 

I en motion daterad den 7 juni 2021 förslår Rasmus Lenefors (S), Fredrik Fjällström 

(S), Marzieh Amiri (S), Eeva Laine (S) och Göran Hallberg (S) att kultur- och 

fritidsnämnden får i uppdrag att i samverkan med relevanta nämnder och aktörer 

inrätta en fritidsbank i Huddinge kommun. 

En fritidsbank är som ett bibliotek fast med sport- och fritidssaker där man kan låna 

utrustning för en aktiv fritid. Syftet med en fritidsbank är att fler ska få möjlighet till 

en aktiv fritid, utan att det kostar pengar. 

Samberedande förvaltningar föreslår att kommunstyrelsen får i uppdrag att i 

samverkan med relevanta nämnder utreda kommunens möjligheter att bistå 

civilsamhället i att erbjuda allmänheten utlåning av sport- och fritidsutrustning. 

Resultatet av utredningen ska återrapporteras till kommunfullmäktige under 2022. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Bo Källström (L), Nujin Alacabek (V) och 

Anders Lönroth (MP). 

 

Bo Källström (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag och finner att så är fallet.  
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Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S) och Anders Lönroth (MP) lämnar en gemensam 

protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Grundskolenämnden 

Kultur- och fritidsnämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 19   

    

    

 

 

 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

De tre inlämnade motionerna hanteras som separata ärenden i protokollet från dagens 

sammanträde i kommunfullmäktige.  

 

Sammanfattning 

Till kommunfullmäktige har det inkommit tre motioner: 

 

* Effektivare felanmälan av trasiga belysningsstolpar av Sven Pernils (SD). 

 

* Gör Huddinge till en fristad för förföljda kulturarbetare av Nujin Alacabek (V), 

Britt Björneke (V), Niklas Bougt (V) och Olov Hamilton (V). 

 

* Bygg Kombohus i Huddinge av Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V), Niklas 

Bougt (V) och Olov Hamilton (V). 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta att de tre inlämnade 

motionerna hanteras som separata ärenden i protokollet från dagens sammanträde i 

kommunfullmäktige och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 20   

    

    

 

 

 

Effektivare felanmälan av trasiga belysningsstolpar - motion 
väckt av Sven Pernils (SD)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen effektivare felanmälan av trasiga belysningsstolpar av Sven Pernils (SD) 

får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

 

Sammanfattning 

Sven Pernils (SD) har inkommit med en motion om effektivare felanmälan av trasiga 

belysningsstolpar. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta att motionen en effektivare 

felanmälan av trasiga belysningsstolpar av Sven Pernils (SD) får väckas och 

överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen  

 

 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  32 (35) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 21   

    
Diarienummer KS-2022/790.119    

 

 

 

Gör Huddinge till en fristad för förföljda kulturarbetare - 
motion väckt av Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V), Niklas 
Bougt (V) och Olov Hamilton (V)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen gör Huddinge till en fristad för förföljda kulturarbetare av Nujin Alacabek 

(V), Britt Björneke (V), Niklas Bougt (V) och Olov Hamilton (V) får väckas och 

överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

 

Sammanfattning 

Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V), Niklas Bougt (V) och Olov Hamilton (V) har 

inkommit med en motion om gör Huddinge till en fristad för förföljda kulturarbete.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motionen gör Huddinge till 

en fristad för förföljda kulturarbetare av Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V), 

Niklas Bougt (V) och Olov Hamilton (V) får väckas och överlämnas till 

kommunstyrelsen för beredning och finner att så är fallet.   

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen  
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Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 22   

    
Diarienummer KS-2022/791.119    

 

 

 

Bygg Kombohus i Huddinge - motion väckt av Nujin Alacabek 
(V), Britt Björneke (V), Niklas Bougt (V) och Olov Hamilton (V) 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen bygg kombohus i Huddinge av Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V), 

Niklas Bougt (V) och Olov Hamilton (V) får väckas och överlämnas till 

kommunstyrelsen för beredning.  

 

Sammanfattning 

Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V), Niklas Bougt (V) och Olov Hamilton (V) har 

inkommit med en motion om bygg kombohus i Huddinge.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motionen bygg kombohus i 

Huddinge av Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V), Niklas Bougt (V) och Olov 

Hamilton (V) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och 

finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 
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Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 23   

    
Diarienummer KS-2022/374.915    

 

 

 

Delgivningar   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar delgivningarna redovisade vid dagens sammanträde till 

protokollet.  

 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde i kommunfullmäktige har anmäls följande delgivningar:  

 

* Kommunrevisor Klas Hamrin 15 februari 2022, för kännedom: 

Uppföljning av tidigare granskningar av bisysslor 

 

* Gymnasie- och arbetsmarknadens beslut den 16 februari: 

Revidering av riktlinjer för inackorderingstillägg inom gymnasieskolan och 

gymnasiesärskolan. 
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Kommunfullmäktige 21 mars 2022 § 24   

    
Diarienummer KS-2021/2468.103    

 

 

 

Storsthlm: Rekommendation om överenskommelse 
länsövergripande samverkan kring hälsa, vård och omsorg  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Med hänvisnings till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 19 

januari 2022, antas ”Rekommendation om överenskommelse länsövergripande 

samverkan kring hälsa, vård och omsorg”. 

 

Sammanfattning 

Storsthlm har tillsammans med Region Stockholm tagit fram ett förslag till en 

huvudöverenskommelse för samverkan inom hälsa, vård och omsorg i Stockholms 

län. Huddinge kommun har ombetts meddela sitt ställningstagande till 

huvudöverenskommelsen.  

För att underlätta insatser där både kommuner och regionen är inblandade finns ett 

antal länsövergripande överenskommelser.  

En huvudöverenskommelse mellan kommunerna i länet och regionen gällande hälsa, 

vård och omsorg har saknats. En huvudöverenskommelse behövs för att skapa bättre 

förutsättningar för samarbete mellan parternas verksamheter och därigenom bidra till 

det övergripande målet för samverkan.  

Ärendet har samberetts mellan kommunstyrelsen förvaltning och socialförvaltningen. 

Förvaltningarna är positiva till huvudöverenskommelse om länsövergripande 

samverkan kring hälsa, vård och omsorg. Förvaltningarna bedömer att 

huvudöverenskommelsen kommer att bidra till en mer effektiv samverkan mellan 

parterna vilket leder till fördelar för både individer och verksamheter. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Storsthlm  

Socialnämnden 

Vård- och omsorgsnämnden 
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Svar på interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till 
grundskolenämndens ordförande gällande 
modersmålsundervisningen i Huddinge kommun 
 
Tack för en viktig interpellation. Inledningsvis är modersmålsundervisningen och 
studiehandledning på modersmålet tydligt reglerad i skollagen. Nyanlända elever har i 
vissa fall förstärkt rätt om de tagits emot i högstadiet, specialskola eller grundsärskola. 
 

1. Hur kan du garantera att de elever som är i behov av 
modersmålsundervisning får det? 
Modersmålsundervisning är något man efterfrågar och som vi enligt lag måste erbjuda. 
Vi följer skollagen, se nedan.  
 
Skollagen anger att det är rektors ansvar att besluta om en elevs 
modersmålsundervisning. Skolverket skriver ”reglerna för modersmålsundervisning 
skiljer sig åt beroende på om det handlar om ett nationellt minoritetsspråk eller ett 
annat modersmål. 
 
Undervisning i modersmål utom nationella minoritetsspråk. 
Elever i grundskolan, grundsärskolan, specialskolan och sameskolan ska erbjudas 
undervisning i modersmål som inte är ett nationellt minoritetsspråk om… 
• En eller båda vårdnadshavarna har ett annat språk än svenska som modersmål. 
• Språket utgör elevens dagliga umgängesspråk i hemmet. 
• Eleven har grundläggande kunskaper i språket. 
 
Huvudmannen är också skyldig att erbjuda modersmålsundervisning till elever som är 
adoptivbarn och har ett annat modersmål än svenska. Det gäller även om språket inte 
är elevens dagliga umgängesspråk hemma men eleven måste ha grundläggande 
kunskaper i språket. Huvudmannen är kommunen om det är en kommunal skola och 
skolans styrelse om det är en fristående skola. 
 
Huvudmannen är bara skyldig att anordna modersmålsundervisning i ett språk om: 
• Det finns minst fem elever som har rätt till undervisningen i det språket. 
• Dessa elever vill få undervisning i språket. 
• Det finns en lämplig lärare. 
Det är rektorn som avgör om en lärare är lämplig att undervisa i modersmål. En elev 
som får modersmålsundervisning får fortsätta att delta i undervisningen även om 
språket skulle sluta att vara dagligt umgängesspråk för eleven.  
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Undervisning i modersmål som nationellt minoritetsspråk. 
Elever som tillhör någon av de nationella minoriteterna har en starkare rätt till 
modersmålsundervisning än andra elever. Det finns inga krav på att språket ska vara 
elevens dagliga umgängesspråk eller att eleven ska ha några kunskaper i språket. 
De nationella minoritetsspråken är finska, jiddisch, meänkieli, romani chib och samiska. 
Huvudmannen är skyldig att anordna modersmålsundervisning i dessa språk om: 
• En elev vill få undervisning (det finns alltså inget krav på fem elever).  
• Det finns en lämplig lärare. 
Det är rektorn som avgör om en lärare är lämplig att undervisa i modersmål. 
 
 

2. Borde inte ett ökande elevunderlag betyda fler lärare snarare än färre? 

Ett ökat elevunderlag behöver inte betyda fler lärare. Det kan innebära att lärare i vissa 
språk får heltid istället för deltidstjänster, till exempel arabiska jämfört med samiska.  
 
Modersmålsundervisningen gick med underskott. Till år 2020 tillförde därför man 
därför ett extra anslag om 5 miljoner under omställningsarbetet, ett arbete som pågår 
men dock försenats på grund av pandemin. 
 
Enheten hade i uppdrag att göra en omvärldsspaning för att hitta goda exempel på hur 
effektiv modersmålsundervisning och studiehandledning på modersmål kan 
organiseras. Ett led som funnits i uppdraget har varit att förutom effektivare 
arbetsformer även kunna redogöra antalet elever som söker modersmålsundervisning 
och studiehandelning på modersmål. 
 
Det handlar om att kunna identifiera elever i administrativa system, kommunicera 
förändringar i behov med hjälp av säkerställd data och förklaringar som underlag för 
BUF:s beslut om den anslagsfinansierade verksamheten uppdelad i behov gällande dels 
modersmålsundervisningen, dels för studiehandledning på modersmål.  
 
Detta underlag synliggör om det finns ett ökat antal inflyttande i kommunen som har 
behov av modersmålsundervisning, språk, samt om dessa elever också är nyanlända i 
enlighet med skollagens definition och därmed berättigade till studiehandledning eller 
inte. Underlaget framställs under nuvarande läsår och kommer ligga till grund för 
analys inför beslut om eventuell anslagsfördelning. 
 
 

3. Vilka åtgärder avser du att vidta för att stärka modersmålsenhetens 
resurser? 
I Huddinge har vi prioriterat att så mycket som möjligt av elevpengen ska ligga i 
verksamheterna dvs. Den enhet där eleven har sin placering. En viktig utgångspunkt är 
att resurser och beslutsmandat bör hänga ihop och det är rektor som har 
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beslutsmandat när det gäller studiehandledning på modersmål. 
Modersmålsundervisningen är lagreglerad som beskrivits tidigare. 
 
Modersmålsundervisning och studiehandledning på modersmålet blandas ofta ihop. 
Syftet med modersmålsundervisningen är att ge kunskaper i och om sitt språk. Syftet 
med studiehandledning på modersmålet är att använda elevens modersmål i olika 
ämnen. I effektiv studiehandledning på modersmålet sker arbetet växelvis på 
modersmål och svenska vilket utvecklar elevens kunskaper i såväl ämnet som i svenska 
språket. Det ställer höga krav på modersmålslärarens kompetens.  
 
Vi ser vi över organisation, underlag och resurser för att på bästa sätt erbjuda en hög 
kvalitet på undervisningen.  
 
 
 
 
Jelena Drenjanin (M) 
Grundskolenämndens ordförande 
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Svar på interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) rörande 
vräkningar av barnfamiljer 
 

Bostadsfrågor är viktiga men komplexa frågor. Kommunen gör mycket för att 
barn och unga ska växa upp i hållbara boendemiljöer och det är allas vår vilja 
att säkerställa trygga boenden för barn i Huddinge.  
 
Det är arbete och försörjning inom gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen 
som ansvarar för kommunens vräkningsförebyggande arbete. De är också 
mottagare av underrättelser när det gäller vräkningar eller störningar som 
skickas från hyresvärdarna. I Huddinge har vi en effektiv e-tjänst för att ta emot 
underrättelser från hyresvärdar vilket möjliggör ett snabbare informationsflöde 
som kan innebära tidigare insatser.  
 
När en underrättelse kommer in tar en handläggare kontakt med hyresgästen 
och etablerar samverkan med de parter som berörs. Tillsammans med 
hyresgästen görs en strategi för att möjliggöra kvarboende. I vissa fall finns det 
behov av att ansöka om ekonomiskt bistånd för en hyresskuld. I de fall det inte 
är möjligt att förhindra en vräkning av en barnfamilj är handläggaren 
närvarande vid vräkningstillfället. Om en familj vräks erbjuds man stöd och 
hjälp från kommunen.  
 
Inom ramen för bosättning av nyanlända arbetar kommunen med en modell 
som kallas för ”Bo bra”. Det är en kunskapshöjande modell som hjälper 
hushållen att förstår regler, rättigheter och skyldigheter som är förknippade 
med boendet och som kan förebygga vräkningar. Kommunen jobbar 
systematiskt med att analysera och följa upp vårt vräkningsförebyggande 
arbete.   
 
Interpellanten lyfter en dom från Högsta domstolen och frågar om den 
förändrar kommunens arbete på något sätt. Domen handlar dock om en 
utmätning av bostad där utmätningen nekades med anledning av barnens 
skydd för hemmiljö. Den avhandlar inte kommuners vräkningsförebyggande 
arbete.  
 
I socialtjänstlagen fanns redan perspektivet barnets bästa innan 
barnkonventionen blev till lag. Det är ett av perspektiven när ett biståndsbeslut 
prövas för till exempel en hyresskuld. Domen i sig medför i sak inget förändrat 
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arbetssätt för kommunens del men det kan vara en vägledning i det fall det 
finns anledning att stödja en person som riskerar att bli vräkt på grund av en 
utmätning.   
 
Slutligen undrar interpellanten om målet är en nollvision för vräkning av 
barnfamiljer. En stor del av kommunens verksamheter syftar till att ge barn och 
unga en god start i livet. Kommunen jobbar alltid för att barn ska växa upp i 
trygga miljöer. Kommunens vräkningsförebyggande arbete är bara en del, men 
en mycket viktig del, i detta arbete.  
 
 
 
Hampus Holmgren (M) 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens ordförande 



Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
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Protokollsanteckning 
 
 
 

Ärende 12: Utvecklingsplan för Vårby – godkännande 
 

 
Med sitt fantastiska läge vid Mälaren och Albysjön och god tillgänglighet både med tunnelbana och 
Sveriges pulsåder E4:an har Vårby de geografiska förutsättningarna att bli ett oerhört attraktivt 
område. Det absolut viktigaste skälet till att utvecklingen hittills inte tagit den riktningen är områdets 
bebyggelsestruktur.  
 
Nästan alla bostäder i Vårby är i flerfamiljshus. En överväldigande majoritet av dem är i form av 
hyreslägenheter. En mycket stor andel av dem är i form av 2:or och 3:or. Vare sig flerfamiljshus, 
hyreslägenheter eller 2:or och 3:or är i sig något negativt utan de är viktiga inslag i en blandad 
bebyggelse, men när det är nästan det enda som erbjuds blir det basen för ett segregerat samhälle med 
stor instabilitet, ett bostadsområde som de familjer som lyckas flyttar ifrån. 
 
När vi i utvecklingsplanen för Vårby lyfter blicken till år 2050 måste vi visa hur vi ska lösa detta 
problem för att på så sätt ge Vårby förutsättningar att leva upp till sin potential som ett tryggt och 
attraktivt område. Beträffande upplåtelseformer och lägenhetsstorlekar ser vi att bebyggelsen enligt 
utvecklingsplanens förslag tar viktiga steg men dessvärre ser vi att förslaget inte når tillnärmelsevis 
tillräckligt långt när det gäller andelen småhusbebyggelse år 2050. 
 
Vi kristdemokrater delar utvecklingsplanens bedömning att områdena närmast tunnelbanestationerna 
lämpar sig bäst för tätare bebyggelse, men menar att i områden som inte ligger inom 3-400 meter från 
spårstation bör olika former av småhusbebyggelse övervägas i nya detaljplaner och 
detaljplaneprogram. I och med att utvecklingsplanens markanvändningskarta inte är juridiskt 
bindande för kommande detaljplanearbeten ser vi inte att fastställandet av utvecklingsplanen 
förhindrar sådana framtida ställningstagande. För att säkerställa att Vårby utvecklas till ett tryggt, 
attraktivt bostadsområde kommer vi att verka i riktning mot ökad andel småhusbebyggelse i 
kommande planarbeten. 
 
 
 
Huddinge den 21 mars 2022 
 
 
 
Karl Henriksson     
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PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 12: Utvecklingsplan för Vårby 
 

Utvecklingsplanen är ett viktigt verktyg för kommunen i planeringen av Vårby. Vi vill understryka att 
utvecklingsplanen också ska bidra till att Vårby blir en trygg och jämlik del av kommunen. Kommunen 
måste fortsätta ha en god dialog med betydelsefulla aktörer i området så att utvecklingsplanen kan bli 
verklighet. Det handlar inte minst om att fånga upp invånares, föreningarnas, företagarnas och 
bostadsaktörerans kunskaper och erfarenheter om Vårby. Det är bara med gemensamma krafter som 
Vårby kan utvecklas på bästa sätt. 

 

Vi ska vända på varenda sten för att bryta segregationen och bekämpa brotten. För att trygghet ska 
gälla alla. Men många invånare i Vårby känner sig inte trygga när de går ut på kvällen. Anledningarna 
till det är flera: dålig belysning eller avsaknad av belysning, få människor som rör sig i centrum, att ens 
bostadsområde känns bortglömt med mera. Det fortsatta arbetet bör därför inbegripa ramar för ökad 
trygghet i Vårby oavsett om det gäller tillgång på offentligfinansierad service eller trygghetsåtgärder i 
form av ökad och förbättrad belysning. Det är i detta arbete viktigt att se till områdets olika karaktär 
med många olika typer av områden: Myrstuguberget, Vårby Haga, Vårby gård och området längs 
Vårby allé. Alla barn ska få en bra start i förskolan och skolan. Därför måste kommunen prioritera att 
hitta en bra lösning för Vårbyskolans lokaler.  

 

En central plats i Vårby är Vårby gård centrum med många företag och verksamheter som tycker att 
centrum ska utvecklas. Många invånare vittnar om att Vårby skulle bli ännu bättre med en mer 
attraktiv centrumanläggning med en bättre struktur och finare omkringliggande miljöer. Det är därför 
viktigt att vi nu utvecklar Vårby gårds centrum. Här kan flera aktörer samlas och bidra. Kommunen är 
en viktig sådan aktör men även bostadsbolag, föreningar och företagare. 

 

Fler bostäder behövs. I Vårbys olika områden bor många människor väldigt trångt. Invånare vittnar om 
att det kan bo familjer på över fem personer i en liten tvåa. Många bor också i andra eller tredje hand. 
I Vårby råder det stor brist på större lägenheter med rimlig hyra som man kan flytta till när familjen 
växer. Vi vill att fler hyresrätter med rimliga hyror byggs för att motverka trångboddhet och 
segregation. I Vårby gård är det tydligt att det behövs det fler större hyresrätter. I Vårby finns två 
tunnelbanestationer: Vårby gård och Masmo. I Masmo finns en uppgång som inte används och vi ser 
positivt på att utvecklingen åtminstone inte förhindrar att den uppgången öppnas och att det byggs 
nya bostäder på Masmoplatån. Vårby Haga är ett viktigt förtätningsområde där det redan finns 
kollektivtrafik. Det vore olyckligt av kommunen att inte nyttja denna möjlighet. 

 

Var man växer upp och bor har i dag stor påverkan på ens framtida inkomst, hälsa och välmående. 
Även om folkhälsan i Sverige som helhet utvecklas positivt och de flesta lever ett längre och friskare liv 
än tidigare generationer finns det grupper i samhället där trenden är rakt motsatt. Gapet mellan de 



grupper som har den bästa hälsan och de som har den sämsta hälsan har ökat under de senaste 
årtiondena och man kan se att ekonomi och utbildning är faktorer som påverkar. Om Vårby ska 
utvecklas på bästa sätt krävs det att det tas ett helhetsgrepp om folkhälsan. Det behövs åtgärder för 
att minska skillnaderna i hälsa och göra att fler mår bättre och lever längre. För detta är både direkta 
insatser i den fysiska miljön viktiga, som till exempel tillgång till utegym, spontanidrottsplatser, goda 
möjligheter för idrottsföreningar att verka, liksom riktade insatser mot enskilda grupper. Utöver det så 
är det också angeläget att öka tillgängligheten till Flottsbro för de som bor i Vårby, samt att stranden 
och de marina miljöerna också i framtiden är tillgängliga för alla.  

  

För Socialdemokraterna 

 

 

 

Sara Heelge Vikmång 
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12: Utvecklingsplan för Vårby - godkännande 

 

Vänsterpartiet tycker att det är bra och viktigt att vi får ett helhetsgrepp kring 
kommunens tankar om utveckling av Vårby. Utvecklingsplanen är ett bra sätt att visa 
den riktning kommunen vill utveckla kommundelen i och fyller glappet mellan 
översiktsplanens örnperspektiv och den konkreta utvecklingen av fastigheterna i 
detaljplanerna. I det större perspektivet delar vi också kommunens utvecklingsvision för 
Vårby.  
 
I de delar av Vårby som redan är bebyggda finns en överrepresentation av hyresrätter. 
Detta tar kommunen som intäkt för att missgynna hyresrätten som upplåtelseform i 
nybyggnationen eftersom man vill ha en balans mellan hyresrätter, bostadsrätter och 
äganderätter totalt sett i kommundelen efter utvecklingen av Vårby Haga och Vårby 
Gård. Vi menar att man inte kan resonera på det viset. Det måste vara i nybyggnationen 
man försöker att hitta en balans mellan upplåtelseformerna. Hyresrätter byggda och 
ägda av kommunens bolag är en förutsättning för att sänka trösklarna in på 
bostadsmarknaden.  
 
Vi menar också att etableringen av ägarlägenheter leder åt fel håll. Vänsterpartiet anser 
att bostadsrätter och hyresrätter hör hemma på bostadsmarknaden. De ökar mobiliteten 
och bostadsrotationen. Ägarlägenheter gör det däremot inte och höjer dessutom 
tröskeln till bostadsmarknaden för alla som inte är rika nog att köpa sin egen lägenhet. I 
förtätningen är det också viktigt att ta hänsyn till att bostäder behövs för människor i 
livets alla skeden, från den unga vuxna som vill flytta till sitt första egna boende till 
familjen som väntar tillökning och behöver en större lägenhet. Variationen och 
valmöjligheterna när det gäller lägenheternas storlek måste bli större.  
 
Det behöver också tas ett helhetsgrepp kring en utveckling av Vårbygård centrum, här 
vore det bra om kommunen hade en samverkan med Balder för att skapa ett attraktivt 
och multifunktionellt centrum. Det är viktigt med fler mötesplatser och gröna parker för 
alla åldrar. Vi ser också behov av fler lokaler för att stärka föreningslivet i området och ta 
vara på ideella initiativ och verksamheter som vill bedriva aktiviteter riktade mot unga i 
området. Det har länge varit känt att centrumområdet behöver bli tryggare och att 
standarden på lägenheter och utemiljöer måste rustas upp. Trots löften från såväl 
privata bolag som Huddinge kommun har Vårbygård centrum systematiskt 
underprioriterats. Det måste få ett slut och vi menar att utvecklingsplanen är ett bra 
tillfälle för nya satsningar.  
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Ärende 15: Uppföljning av Huddingeförslag för år 
2021 
 
Det är bra att möjligheten att skriva Huddingeförslag finns. Vi vill att fler 
kommuninvånare ska kunna vara med och påverka utvecklingen och demokratin 
i Huddinge.  
 
Förra årets uppföljning av Huddingeförslag pekade dock på att vissa områden i 
kommunen stod för en stor del av alla förslag medan andra knappt hade några 
alls. Av det skälet föreslog vi att det skulle göras en analys av huruvida det är 
grupper och områden som inte inkluderas i eller nås av konceptet med 
Huddingeförslag och vad som i så fall kan göras för att förändra det. 
 
Vi välkomnar därför att det i årets uppföljning finns en mer detaljerad 
redogörelse för vilket bostadsområde som förslagsställarna kommer ifrån. Vi 
hade dock även gärna sett en analys av siffrorna. Det kan bland annat noteras att 
en mycket stor andel av förslagen kommer från villaområden som Stuvsta och 
Segeltorp, medan ett stort område som Flemingsberg har färre förslag än 
Högmora. Även våra två andra socioekonomiskt utsatta områden, Skogås och 
Vårby, tillhör de med minst antal förslag. Det verkar således finnas skäl att se vad 
kommunen kan göra ytterligare för att nå ut med information om konceptet med 
Huddingeförslag i dessa områden. 
 
I samband med förra årets revidering föreslog vi också åtgärder för bättre 
återkoppling till förslagsställaren. Kommuninvånare som har lämnat in 
Huddingeförslag har framfört att de inte får tillräcklig information under tiden 
som förslaget behandlas. Förslagsställaren får idag ett meddelande om status på 
sitt förslag efter 90 dagar, men sedan dröjer det till att kommunen har fattat 
beslut i ärendet, vilket i genomsnitt tar 7 månader och vissa fall över ett år. Vi ser 
därför fram emot förslag på hur det kan ske regelbunden och rimlig återkoppling 
till förslagsställaren. 
 



Slutligen vill vi lyfta vikten av att det på kommunens webbsida finns information 
om hur man som medborgare ska gå till väga och att det finns tydliga 
beskrivningar om vad som krävs för att ett Huddingeförslag ska godkännas. För 
många medborgare kan det exempelvis vara svårt att avgöra vad som är en 
kommunal angeläget eller inte. Av 122 inkomna medborgarförslag bedömdes 58 
av dem (motsvarande 46 procent) inte uppfylla riktlinjernas krav. Det indikerar 
att informationen som är tillgänglig på webbsidan kan behöva kompletteras och 
att förslagsställaren får den här informationen innan ett förslag lämnas in och 
inte efter att förslaget har avslagits. 
 
För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 
 
 
 
Sara Heelge Vikmång Nujin Alacabek Anders Lönroth 
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Ärende 18: Ge alla barn och unga i Huddinge möjlighet till     
en aktiv fritid – Inrätta en fritidsbank 
 

Att inrätta en fritidsbank i Huddinge skulle innebära en konkret reform för att ge alla 
Huddingebor, oavsett ens ekonomiska förhållanden och var i kommunen man bor, möjlighet 
till en mer aktiv fritid. 

 

Genom en fritidsbank skulle vi skapa bättre förutsättningar för en skolidrott där alla elever 
kan delta såväl som att underlätta för temadagar och friluftsdagar. Vi skulle också ge fler 
Huddingebor möjlighet att ta del av kommunens många och fina friluftsområden på t.ex. 
skidor eller skridskor.  

 

Vi välkomnar därför det positiva utlåtandet som förvaltningen ger till motionen. Det vore 
bra, som samberedande förvaltningar föreslår, att kommunstyrelsen får i uppdrag att i 
samverkan med relevanta nämnder utreda och presentera ett förslag på hur en fritidsbank 
kan inrättas i Huddinge.  

 

Vi ser även gärna en samverkan med civilsamhället i den här frågan. Civilsamhället är en 
värdefull resurs för kommunen vars engagemang, kraft och kunnande vi ska ta vara på. Vi ser 
också en möjlighet att skapa arbetstillfällen för personer som står långt ifrån 
arbetsmarknaden och/eller att samverka med daglig verksamhet.  

 

Vi tror dock att kommunen kommer att behöva spela en roll i arbetet med att upprätta och 
driva en fritidsbank, bl.a. genom tillhandahållande av lokaler. Driftsformen är dock inte det 

viktiga utan vi tar fasta på att det verkar finnas en bred enighet om att det vore positivt med 
en verksamhet av den här typen i Huddinge och att ramarna för detta nu ska utredas. 

 

För Socialdemokraterna  För Miljöpartiet 
 
 
 
Sara Heelge Vikmång  Anders Lönroth 
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Ärende 18: Ge alla barn och unga i Huddinge möjlighet till en aktiv fritid – 

Inrätta en fritidsbank – svar på motion väckt av Rasmus Lenefors (S), Fredrik 

Fjällström (S), Marzieh Amiri (S), Eeva Laine (S) och Göran Hallberg (S) 

 

En aktiv fritid är grundläggande för välbefinnande för barn och ungdomar. Idrott och 
kulturutövande ska stimuleras och får inte vara plånboksfrågor. Motionen föreslår att 
Huddinge ska inrätta en fritidsbank. Förslagets syfte är att göra det enklare för 
Huddinges barn och unga att delta i fritidsaktiviteter genom att låna den nödvändiga 
utrustningen istället för att varje förälder ska lägga stora pengar på utrustning. Det ger 
också en större möjlighet till variation och att pröva olika aktiviteter, men möjliggör för 
alla barn oavsett föräldrarnas ekonomiska förutsättningar att delta i idrotts- och 
fritidsaktiviteter.  
 
Under 2016 lade Vänsterpartiet fram en motion om att Huddinge skulle inrätta ett 
Sportotek. Motionen ansågs besvarad och kultur- och fritidsförvaltningen fick i uppdrag 
att undersöka intresset från föreningslivet för att vara behjälpliga i arbetet. Sedan 
Vänsterpartiets motion ansågs besvarad i kommunfullmäktige har det gått 6 år. Inget 
tycks ha hänt i hanteringen av Vänsterpartiets motion. Förvaltningen har kontaktat två 
föreningar, sedan har det lagts på is. En fritidsbank är detsamma som ett Sportotek. 
Socialdemokraternas motion föreslås, liksom Vänsterpartiets tidigare motion, anses 
besvarad. Vi oroas över risken att Socialdemokraternas motion kommer att behandlas 
lika styvmoderligt av den borgerliga minoritetskoalitionen som originalet gjorde.  
 
Att lägga motioner är ett sätt att få gehör för och möjliggöra olika politiska initiativ när 
partier sitter i opposition. När en motion anses besvaras med att det från förvaltningens 
sida kommer att ske ett arbete för att möjliggöra det som föreslagits, förväntar vi oss att 
det också sker.  
 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt   Olov Hamilton 
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